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ЗАПИСНИК 
са 41. сједнице  Комисије  за спољне послове 

Представничког дома  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
одржане 31. 03. 2009. 

 
 
Сједница Комисије почела је у 12.00 часова. Сједници су присуствовали чланови 
Комисије: Славко Матић, Милица Марковић, Азра Хаџиахметовић, Милорад 
Живковић, Хусеин Нанић, Садик Ахметовић, Денис Бећировић и Сефер Халиловић. 
Сједници је само накратко присуствовала Азра Алајбеговић. 
 
Осим чланова Комисије сједници су присуствовали и Сеад Авдић и Алија Муминовић 
из Министарства иностраних послова БиХ, Мирољуб Крунић из Министарства 
финансија и трезора БиХ, Амар Мирашчија из Министарства цивилних послова БиХ, 
Ненад Клачар из Министарства спољне трговине и економских односа БиХ и Мирко 
Шекара из Министарства комуникација и транспорта БиХ. 
 
Записник су водили Мерџана Иглица, секретар Комисије за спољне послове, и 
Мирослав Станишић, стручни сарадник у Комисији за спољне послове.     
 
Предсједавајући Славко Матић је на почетку поздравио присутне чланове Комисије 
за спољне послове и представнике Савјета министара БиХ.  
 
На почетку сједнице предсједавајући Славко Матић предложио је да се замијени 
редослијед тачака дневног реда из позива и да се друга тачка дневног реда стави 
иза треће тачке. Потом је за 41. сједницу једногласно усвојен сљедећи 
 
                                                         

ДНЕВНИ  РЕД 
 
1. Усвајање Записника са 40. сједнице Комисије; 
2. Давање мишљења о сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских 
заједница у погледу прекограничног програма између Босне и Херцеговине и 
Црне Горе за 2007. годину, на основу инструмента за претприступну помоћ, 
компонента II – прекогранична сaрадња (ресорно министарство: Министарство 
финансија и трезора БиХ);  

б)  Аранжмана између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике  
      Кореје у вези са зајмом из средстава Фонда за унапређење економске  
      сарадње (ресорно министарство: Министарство финансија и трезора БиХ); 
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 ц)  Споразума о научно-техничкој сарадњи између Сасвјета министара Босне и 
      Херцеговине и Владе Црне Горе (ресорно министарство: Министарство  
      цивилних послова БиХ); 
д)  Споразума између Краљевине Белгије и Републике Албаније, Босне и  
      Херцеговине, Републике Хрватске, Бивше Југословенске Републике  
      Македоније, Републике Молдавије, Црне Горе, Републике Србије и Мисије за  
      привремену управу УН-а на Косову, у име Косова, у складу са Резолуцијом  
      Сасвјета безбједности 1244 о привилегијама и имунитетима Секретаријата  
      Споразума о слободној трговини у Централној Европи (ресорно министарство:  
      Министарство спољне трговине и економских односа БиХ); 
е)  Уговора о изведбама и фонограмима Свјетске организације за интелектуалну  
      својину (ресорно министарство: Министарство спољне трговине и  
      економских односа БиХ); 
ф) Уговора о ауторском праву Свјетске организације за интелектуалну  
      својину (ресорно министарство: Министарство спољне трговине и  
      економских односа БиХ); 
 г)  Споразума између Сасвјета министара Босне и Херцеговине и Владе  
      Републике Бугарске о међународном друмском превозу путника и робе,  
      (ресорно министарство: Министарство комуникација и транспорта БиХ); 

3. Разматрање Предлога закона о поступку закључивања и извршавања 
међународних уговора ради давања мишљења (предлагач: Савјет министара 
БиХ); 

4. Разматрање Оријентационог радног плана Комисије за спољне послове у 2009. 
години; 

5. Разматрање Допуњеног извјештаја о раду Министарства иностраних послова БиХ у 
2008. години; 

6. Разматрање Плана рада Министарства иностраних послова БиХ за 2009. годину; 
7. Разматрање информације о међународним уговорима и споразумима за 

ратификовање у 2009. години (материјал МИП-а БиХ);  
8. Извјештаји и материјали достављени Комисији: 

• Забиљешка са састанка чланова Заједничке комисије за европске интеграције  
      ПСБиХ са Јелком Кацином, послаником у Европском парламенту, у својству  
      представника Ханса Герта Потеринга;  
• Информација о расправи о БиХ на састанку Комитета Савјета ЕУ за опште 

послове и спољне односе, 16. 03. 2009. године у Бриселу (материјал МИПБиХ); 
1. Писмо Солана – Рен министрима иностраних послова ЕУ од 13.03. 2009. 

године; 
2. Заједничка акција Савјета ЕУ о именовању ЕУСР-а у БиХ; 

• Извјештај о посјети министра иностраних послова БиХ Свена Алкалаја Алжиру, 
(сачинио МИПБиХ); 

• Заједнички предлози учесника Округлог стола ''Побољшање поштовања војно-
политичких обавеза БиХ у оквиру УН-а и ОЕБС-а (материјал Мисије ОЕБС-а у 
БиХ); 

• Писмо министра иностраних послова БиХ Свена Алкалаја предсједнику Народне 
скупштине Републике Српске, Игору Радојичићу. 

 
9. Текућа питања:  

- Информација секретара Комисије о терминима посјета Естонији и Швајцарској. 
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Ад. - 1. Усвајање Записника са 40. сједнице Комисије   
 
Није било примједаба и чланови Комисије су једногласно усвојили Записник са 40. 
сједнице Комисије за спољне послове. 
 
 
Ад. - 2. а) Давање мишљења о сагласности за ратификовање Споразума о  
                   финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
                   заједница у погледу прекограничног програма између Босне и  
                   Херцеговине и Црне Горе за 2007. годину, на основу инструмента   
                   претприступне помоћи, компонента  II – прекогранична сарадња  
 
Мирољуб Крунић из Министарства финансија и трезора БиХ рекао је да је Споразум 
припремљен у складу са важећим процедурама и предлог ресорног министарства је 
да Комисија да позитивно мишљење за ратификацију овог споразума. 
 
Након тога чланови Комисије су једногласно дали позитивно мишљење 
Представничком дому у вези са ратификацијом овог споразума. 
 
 
Ад. 2. б) Давање мишљења о сагласности за ратификовање Аранжмана између  
                Савјета министара Босне и Херцеговине и владе Републике Кореје у вези 
                са зајмом из средстава Фонда за унапређење економске сарадње 
 
Мирољуб Крунић из Министарства финансија и трезора БиХ рекао је да је ово 
оквирни споразум између Републике Кореје и Босне и Херцеговине и да се односи 
на сектор здравствене заштите. Кредит износи 50 милиона долара и сдредства би 
била равномјерно подијељена за потребе финансирања здравственог сектора оба 
ентитета. У погледу финансијских услова, Аранжман даје релативно повољан оквир 
за финансирање ових потреба. Рок отплате је 22 године са пет година грејс периода 
и каматном стопом од 1,5 процената.  
 
Није било расправе и чланови Комисије су са седам гласова ''за'' и једним гласом 
''уздржан'' дали позитивно мишљење Представничком дому у вези са ратификацијом 
овог аранжмана.  
 
 
Ад. 2. ц) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о  
                научно-техничкој сарадњи између Савјета министара Босне и Херцеговине 
                и Владе Црне Горе 
                 
Аммар Мирашчија из Министарства цивилних послова БиХ рекао је да је Споразум 
потписан 01. 12. 2008. године, приликом посјете делегације Владе Црне Горе Босни и 
Херцеговини. Овакве споразуме већ смо потписали са Србијом, Хрватском и Албанијом. 
Споразумом се регулишу питања везана за научно-техничку сарадњу и сарадњу двије 
земље у области научноистраживачког рада, заједничких пројеката, организације 
симпозијума, семинара и размјене искустава.   
 
Није било расправе и чланови Комисије су једногласно дали позитивно мишљење 
Представничком дому у вези са ратификацијом овог споразума. 
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 Ад. 2. д) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума између  
                 Краљевине Белгије и Републике Албаније, Босне и Херцеговине, Републике  
                 Хрватске, Бивше Југословенске Републике Македоније, Републике  
                 Молдавије, Црне Горе, Републике Србије и Мисије за привремену управу  
                 УН-а на Косову, у име Косова, у складу са Резолуцијом Савјета 
                 безбједности 1244 о привилегијама и имунитетима Секретаријата  
                 Споразума о слободној трговини у Централној Европи  
 
Ненад Клачар из Министарства спољне трговине и економских односа БиХ рекао је да је у 
оквиру регионалног Споразума о слободној трговини ЦЕФТА успостављен Секретаријат 
чије је сједиште у Бриселу, изабран је директор и пратеће стручно и административно 
особље. Овим споразумом земље чланице ЦЕФТА-е су са Владом Белгије потписале 
Споразум којим се Секретаријату ЦЕФТА-е даје међународноправни субјективитет и 
признаје Секретаријату и особљу ЦЕФТА-е имунитет и привилегије онако како се признају 
и другим дипломатским мисијама и дипломатским представницима у Краљевини Белгији. 
 
Није било расправе и Комисија је једногласно дало позитивно мишљење Представничком 
дому у вези са ратификацијом овог споразума. 
 
 
Ад. 2. е) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Уговора о изведбама и  
               фонограмима Свјетске организације за интелектуално власништво 
 
Ненад Клачар из Министарства спољне трговине и економских односа БиХ рекао је да је 
обавеза БиХ у оквиру интеграционих процеса да обезбиједи одговарајући ниво заштите 
права интелектуалног власништва на простору БиХ. У оквиру тога БиХ је преузела обавезу 
да усвоји одговарајуће законодавство, да у оквиру Споразума о стабилизацији и 
придруживању са ЕУ ниво заштите интелектуалног власништва доведе на ниво као у 
земљама Европске уније. Овај уговор је у суштини допуна Римске конвенције о заштити 
умјетника извођача, произвођача фонограма и радио-дифузних организација. Овим 
међународним уговорима обезбјеђује се земљама које приступе конвенцији право 
националног третмана.  
 
Ад. 2. ф) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Уговора о ауторском  
                 праву Свјетске организације за интелектуално власништво  
 
Ненад Клачар је у вези с овим уговором рекао да се његовим потписивањем улази у 
чланство у Бернској конвенцији гдје је БиХ већ чланица и која омогућује склапање нових 
уговора. Заштита ауторског права у овом уговору проширује се на још двије области, а то 
су заштита компјутерских програма и заштита база података, те даје могућност ауторима 
да врше дистрибуцију, изнајмљивање и јавно објављивање ауторских радова. 
 
Чланови Комисије једногласно су дали позитивно мишљење Представничком дому за ова 
два уговора.  
 
Ад. 2. г) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума између  
               Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике Бугарске о  
               међународном друмском превозу путника и робе 
 
Мирко Шекара из Министарства комуникација и транспорта БиХ рекао је да је ово један у 
низу споразума које БиХ закључује са другим државама. Овај споразум склопљен је на 
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основу реципроцитета и обухвата превоз путника и робе. Превоз робе може бити 
транзитни, билатерални и превоз за треће земље.  
 
Није било расправе и чланови Комисије једногласно су дали позитивно мишљење 
Представничком дому у вези са ратификацијом овог споразума. 
 
Ад. - 3. Разматрање Предлога закона о поступку закључивања и извршавања  
            међународних уговора ради давања мишљења (предлагач: Савјет  
            министара БиХ)  
 
Сеад Авдић из Министарства иностраних послова БиХ рекао је да је постојећи закон из 
2000. године стварао доста проблема у смислу успоравања евроатлантских интеграција и 
асоцијација БиХ и закључивања билатералних споразума и ратификације, депоновања 
итд., тако да се приступило изради новог закона о поступку закључивања и извршавања 
међународних уговора. У новом закону имамо сасвим нови приступ, у складу са 
међународним правом. Дефинисани су појмови покретања поступка, преговарања, 
закључивања, ратификације, потписивања, спровођења итд. Рекао је да се овим 
предлогом закона убрзава поступак закључивања међународних споразума, посебно 
билатералних, из разлога што се Министарство иностраних послова БиХ обавезује да за 
30 дана достави Споразум Савјету министара БиХ на разматрање и прихватање, а 
Савјет министара се обавезује да Споразум достави Предсједништву БиХ најкасније за 
60 дана.  
 
Алија Муминовић из Министарства иностраних послова БиХ рекао је да је евидентно да  
нема квалитетне економске сарадње без унапријед регулисаних уговорних односа.  
 
Милорад Живковић рекао је да, по његовом мишљењу, у овом закону нема ништа спорно 
у погледу уставног основа те да подржава његово доношење с циљем убрзавања 
потписивања међународних уговора. Затим је изнио двије примједбе. Прва се односи на 
недосљедност чланова Закона, што се може лако исправити. Друга примједба односи се 
на неколико чланова Закона. Наиме,  поједине одредбе, поготово у члановима 1. и 4, 
требало би појаснити и најавио је да ће поднијети три амандмана на Закон у 
амандманској фази.  
 
Славко Матић похвалио је Министарство иностраних послова БиХ и Савјет министара 
БиХ због тога што су реаговали на нешто што је Комисија за спољне послове закључила 
прије годину дана, а то је да су важећи акти којима се регулишу начин и процедуре 
закључивања споразума неадекватни, застаријели и да је потребно израдити нови закон. 
 
Након тога чланови Комисије једногласно су донијели закључак којим дају позитивно 
мишљење о принципима Предлога закона о поступку закључивања и извршавања 
међународних уговора у првом читању.  
 
Ад. - 4. Разматрање Оријентационог радног плана Комисије за спољне послове  
              за 2009. годину 
 
Милица Марковић доставила је свој предлог за допуну Оријентационог плана Комисије за 
спољне послове за 2009. годину. С обзиром да нико од других чланова Комисије није 
доставио свој предлог, закључено је да се ова тачка разматра на наредној сједници 
Комисије, када би сви евентуални предлози били обједињени и чланови Комисије се 
изјаснили о њима. 
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Ад. - 5. Разматрање Допуњеног извјештаја о раду Министарства иностраних  
              послова БиХ у 2008. години 
 
У оквиру ове тачке, Сеад Авдић вратио се на претходну тачку дневног реда и предложио 
да Комисија за спољне послове у Оријентациони радни план за 2009. годину уврсти 
обилазак Министарства иностраних послова, упознавање Комисије са секторима и 
одсјецима Министарства, те планом путовања. 
 
У вези са 5. тачком дневног реда, Сеад Авдић рекао је да је Предсједништво БиХ 
одговорно за вођење спољне политике Босне и Херцеговине те да још увијек није јасно 
утврђена надлежност Парламента, Предсједништва, Савјета министара и Министарства 
иностраних послова БиХ. Рекао је да је Министарство уз Допуњени извјештај доставило и 
радни материјал ''Стратешки правци развоја економске дипломатије у Министарству 
иностраних послова БиХ'', као и да је у протеклих шест мјесеци обављало послове 
реструктурирања одсјека економске дипломатије у сектор економске дипломатије, што би 
требало да унесе нову димензију у рад Министарства иностраних послова БиХ. 
 
Алија Муминовић из Министарства иностраних послова БиХ рекао је да Министарство 
прихвата сугестије Комисије за спољне послове дате на сједници на којој је разматран 
извјештај о раду Министарства иностраних послова БиХ за 2008. годину и да их је узело у 
обзир приликом израде овог допуњеног извјештаја. Рекао је да су се питања Комисије 
углавном односила на економску дипломатију, унутрашње односе у Министарству 
иностраних послова БиХ и побољшање имиџа БиХ у свијету. Додао је да је добар дио 
примједаба и сугестија Комисије уврштен у План рада за 2009. годину и с тим у вези 
подржао предлог да Комисија за спољне послове посјети МИП и да на лицу мјеста 
оствари увид у надлежности МИП-а као тијела које спроводи спољну политику и 
надлежности МИП-а БиХ које су утврђене Законом о Савјету министара.  
Милорад Живковић захвалио се представницима Министарства иностраних послова БиХ 
и додао да је за расправу о овој теми ипак било потребно присуство министра или 
његовог замјеника. Споменуо је да је у прошлом сазиву Парламента било говора о 
платформи спровођења спољне политике БиХ коју је Предсједништво доставило у 
Парламентарну скупштину. Додао је да је тада било ријечи о обрнутој надлежности када 
је у питању вођење спољне политике у БиХ те да мисли да је таква пракса обрнутог 
начина вођења политике у БиХ настављена јер се у Предсједништву БиХ не могу 
договорити о основним стварима у вези с вођењем политике, поготово са сусједима. 
Рекао је да има утисак да је Министарство иностраних послова БиХ преузело вануставну 
надлежност да само креира и води спољну политику, при чему не спроводи политику коју 
одреди Предсједништво БиХ. Сходно томе, није спреман да гласа за Извјештај 
Министарства иностраних послова БиХ јер МИП није одговорио свом задатку и уставним 
надлежностима. 
 
Азра Хаџиахметовић осврнула се на појам парламентарне дипломатије и рекла да не би 
било лоше да Министарство иностраних послова БиХ размисле о томе на који начин да 
угради парламентарну дипломатију у све што би могло допринијети бољој дипломатској 
активности БиХ у свим сегментима. Економска дипломатија заслужује посебну пажњу и 
било би добро да неке ствари иницира МИП и да се види шта се заједно може урадити у 
том смислу. Додала је да подржава извјештај МИП-а, али да сматра да парламентарци 
нису добили Извјештај о раду Савјета министара него појединачне извјештаје о сваком 
министарству. Придружује се општем мишљењу о Извјештају Савјета министара БиХ. 
 
Садик Ахметовић рекао је да, без обзира на дилему коју је имао у вези са концептом овог 
Извјештаја, не треба продубљивати и отварати питања која нас могу одвести у другом 
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смјеру,  који можда и није у надлежности Савјета министара него неког другог. Комисија 
би требало да да позитивно мишљење о Извјештају, имајући у виду да ће недостаци које 
смо чули бити отклоњени заједно са Комисијом за спољне послове. Нагласио је да би у 
наредном периоду требало остварити одређене контакте између Комисије за спољне 
послове и Министарства иностраних послова БиХ. 
 
Денис Бећировић је у расправи подсјетио да је Босна и Херцеговина у јуну прошле године 
потписала Споразум о стабилизацији и придруживању те да су домаћа јавност и бројни 
међународни представници  очекивали да ће БиХ интензивирати послове како би што 
прије добила статус кандидата за улазак у Европску унију. Међутим, догодило се 
супротно.  Када се упореди оно што је урадио  Савјет министара са оним што су урадиле  
владе других земаља, дође се до закључка да ми у свему јако пуно заостајемо. Посебно 
забрињава чињеница да Босна и Херцеговина није реализовала низ обавеза које су биле 
пред њом, те да за то нема оправдања. Нагласио је да ће он као посланик СДП-а гласати 
против Извјештаја о раду Савјета министара.  
 
Хусеин Нанић рекао је да чланови Комисије не могу расправљати о раду једног 
министарства, јер као посланици нису ни гласали за једног министра него за цијели 
Савјет министара БиХ. Овакав појединачни извјештај технички није добро стављен на 
расправу. Шта би то значило кад би Комисија одбила извјештај једног министарства, а 
ријеч је о расправи о Извјештају о раду Савјета министара БиХ, што је погрешан приступ. 
Ако Дом буде гласао о појединачним извјештајима министарстава, онда је то нешто 
друго. Зато не можемо гласати о Извјештају о раду МИП-а. Можда би извјештаји 
одређених министарстава и пали јер су заслужили негативну оцјену, али  то је напросто  
немогуће. Навео је да је недавно присутвовао сједници Главног одбора Свјетског савеза 
дијаспоре у Штутгарту, те да је конзулат у Штутгарту доживио врло негативно искуство. С 
друге стране, посјетио је и представништво Републике Српске у Штутгарту и стекао врло 
позитиван утисак о његовом раду. Рекао је да то не би требало доводити у директну везу 
са Извјештајем о раду МИП-а, али да је морао изнијети негативно мишљење о конзулату 
У Штутгарту.  
 
Милица Марковић краће је говорила о Извјештају, допуњујући своје излагање са 
претходне сједнице Комисије. И она је рекла да је имала јако негативно искуство у 
Амбасади БиХ у Берлину приликом недавне посјете, али је  навела и позитивне примјере, 
попут Амбасаде у Паризу, Мисије у Стразбуру итд. У вези с примједбама које је изнијела 
на пријашњој расправи а које су се односиле на економску дипломатију, стање у ДКП-у 
БиХ и кадровско-техничку структуру МИП-а, навела је да се понављају одређене 
негативне тенденције у нашим ДКП-има, те да још има амбасада у којима нису именовани 
амбасадори, нпр. у Београду. МИП је морао предузети све потребне активности ради 
именовања амбасадора. Њена генерална примједба односила се на имиџ БиХ у свијету, 
који се није поправио, а повезан је и са економском дипломатијом. Те двије ствари нису 
или нису довољно урађене, нарочито када се узму обзир све већи захтјеви да БиХ брже 
напредује ка евроатлантским интеграцијама и Европској унији. Свему томе сигурно је 
допринијела и унутрашња стање у МИП-у, што уопште не иде у прилог БиХ, а нема 
никаквих покушаја да се стање поправи или бар  амортизују  негативне појаве.  
У овој 2009. години,  Министарство би морало имати три приоритета у раду: економска 
дипломатија, сређивање односа у  ДКП мрежи БиХ и поправљање имиџа БиХ у контексту 
приближавања ЕУ. 
 
Славко Матић рекао је да је и он у првобитној расправи имао одређених примједаба и 
замјерки на Извјештај о раду и његов садржај. Захвалио је Министарству што се 
потрудило да на већи дио примједаба одговори, али да је само дјелимично задовољан 
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одговором. Рекао је да не жели понављати примједбе које су већ изнијели чланови 
Комисије, посебно г. Нанић и гђа Марковић,  али и даље мисли да је вођење кадровске 
политике у МИП-у са аспекта заступљености хрватског народа врло лоше, с тенденцијом 
погоршавања а не побољшавања и адекватне заступљености представника тог народа 
на кључним позицијама, од помоћника до шефа  сектора, одјела и сл. Именовање 
конзула и амбасадора је у надлежности Предсједништва БиХ и то није желио 
коментарисати. Говорио је о дијелу који се односи на одлуке које је МИП предложио 
Предсједништву и које су, по његовом мишљењу, биле погрешне. То су одлуке о 
другачијој организацији ДКП мреже, гашењу неких конзулата у Њемачкој, отварању 
нових, гашењу једине амбасаде на цијелом континенту, попут Јужне Америке  и сл., те  
што БиХ дуго нема амбасадора у Бриселу. У времену када нам треба сваки амбасадор, 
посебно на таквом мјесту, не смије се догађати да таква мјеста стоје упражњена 
мјесецима. Непримјерено је и што БиХ ни дан-данас нема амбасадора у Београду, што 
битно нарушава добросусједске односе. Нагласио је да неће гласати против Извјештаја 
јер припада странци која је у парламентарној већини, али га не може ни подржати. 
  
Сеад Авдић подржао је инсистирање посланика да током расправе о овако важним 
документима буду присутни министар или његов замјеник. Сугерисао је да се прије 
сједнице договори неки одговарајући термин како би министар или замјеник 
министра могли присуствовати. Рекао је да је тачно да Министарство обрађује 
предмете и предлоге, али Предсједништво БиХ именује амбасадоре и конзуле, а 
МИП на то уопште нема утицаја. На примједбе посланика  Хусеина Нанића и Милице 
Марковић у вези с конзулатима одговорио је да ће се потрудити да те појаве буду 
испитане. У вези са оцјеном пада имиџа БиХ, рекао је да мисли да та оцјена не стоји. 
Споразум о стабилизацији и придруживању са ЕУ један је од највећих домета на 
промоцији БиХ. У току је активна кампања за пријем БиХ у нестално чланство  
Савјета безбједности Уједињених нација. Наша држава добила је једногласну 
подршку земаља источне Европе и једини је кандидат са 69 потписаних сагласности 
држава, тако да би требало да до октобра достигнемо ту бројку од 128 потписа, јер 
ће тада бити избор за Генералну скупштину УН-а. То би био највећи домет након 
Дејтона. 
  
Након расправе, предсједвајући Славко Матић ставио је на гласање Извјештај  
МИП-а БиХ. 
 
С три гласа ''за'', два ''против'' и три гласа ''уздржан'', Комисија је подржала Извјештај 
о раду Министарства иностраних послова за 2008. годину. 
 
Ад. – 6. Разматрање Плана рада Министарства иностраних послова БиХ за 2009.  
                годину 
 
Предсједавајући Славко Матић рекао је да је План интерни акт Министарства те 
Комисија не би требало да га усваја, јер о њему треба да се изјасни Савјет 
министара. Стога сматра да је План достављен Комисији ради информисања, а 
чланови Комисије могу дати одређене предлоге и сугестије изнесене и у расправи о 
претходној тачки. Рекао је да је добро што је Министарство доставило Комисији план 
''Стратешки правци за економску дипломацију'' јер могу бити покренута нека питања. 
 
Није било расправе. 
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Предсједавајући Славко Матић констатовао је да је План примљен к знању те позвао 
чланове Комисије за спољне послове да у наредних неколико дана Министарству 
доставе нове предлоге и сугестије.  
 
Након разматрања ове тачке предсједавајући је рекао да су све преостале тачке 
информативног карактера, па је позвао чланове Комисије да се пријаве за расправу 
о овим материјалима. Позвао је секретара Комисије Мерџану Иглицу да информише 
чланове Комисије о термину посјета Естонији и Швајцарској. 
 
Мерџана Иглица информисала је чланове Комисије о терминима посјета Естонији, 
од 17. до 20. 05. 2009.године, и Швајцарској, од 28. до 30. 06. 2009. године и 
замолила их да се опредијеле гдје желе да иду, с обзиром на став Колегијума  
Представничког дома да у посјете треба иду три члана Комисије. 
 
Ад.  - 7. Разматрање информације о међународним уговорима и споразумима за  
              ратификовање у 2009. години (материјал МИП-а БиХ) 
 
Чланови Комисије примили су к знању информацију о међународним уговорима и 
споразумима за ратификовање у 2009. години. 
 
Ад. - 8. Извјештаји и материјали достављени Комисији: 

- Забиљешка са састанка чланова Заједничке комисије за европске  
      интеграције ПСБиХ са Јелком Кацином, послаником у Европском  
      парламенту, у својству преставника Ханса Герта Потеринга;  
- Информације о расправи о БиХ на састанку Комитета Савјета ЕУ за опште 

послове и спољне односе, 16. 03. 2009. године у Бриселу (сачинио  
      МИП БиХ); 

1. Писмо Солана – Рен министрима иностраних послова ЕУ од 13. 03. 
2009. године; 

2. Заједничка акција Савјета ЕУ о именовању ЕУСР-а у БиХ; 
- Извјештај о посјети министра иностраних послова БиХ Свена Алкалаја  
      Алжиру (сачинио МИПБиХ); 
- Заједнички предлози учесника округлог стола ''Побољшање поштовања  

војно-политичких обавеза БиХ у оквиру УН-а и ОЕБС-а (материјал Мисије 
ОЕБС-а у БиХ); 

- Писмо министра иностраних послова БиХ Свена Алкалаја предсједнику  
      Народне скупштине Републике Српске, Игору Радојичићу. 

 
 
У вези са Писмом министра иностраних послова БиХ предсједнику Народне скупштине 
РС-а,  Денис Бећировић је рекао да се о овим активностима могло чути и раније. Рекао је 
да су спољнополитичке активности у искључивој надлежности БиХ, те да је за њега ово 
питање веома озбиљно. Предложио је закључак да се затражи од МИП-а БиХ званична 
информација о спољнополитичким активностима институција РС-а у посљедње 
двије године. Овај закључак усвојен је са пет гласова ''за'' и једним гласом 
''против''. 
 
Садик Ахметовић говорио је о заједничким предлозима учесника округлог стола 
''Побољшање поштовања војно-политичких обавеза БиХ у оквиру УН-а и ОЕБС-а'', 
(материјал Мисије ОЕБС-а у БиХ) и предложио да их Комисија подржи.  
Комисија је једногласно подржала овај закључак. 
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Сједница  је  завршена у 13.40 часова. 
 
 
 
Записник  сачинио: 
Мирослав  Станишић, стручни сарадник  у Комисији за спољне  послове. 
 
 
    
    Секретар  Комисије                                                         Предсједавајући Комисије 
      Мерџана Иглица                                                                        Славко  Матић                               
       
 
 
 
 
 
Копија  МВП-у БиХ  


